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Kaupunginvaltuusto § 21 22.04.2020

Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

KV § 21
Päätös: Tekninen tauko 18.15-18.35, jotta kaikki valtuutetut saatiin

yhdistettyä kokoukseen.

  Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.

 ---
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Kaupunginvaltuusto § 22 22.04.2020

Pöytäkirjantarkastajat

KV § 22
Päätös: Pöytäkirjantarkastajiksi valittiin valtuutetut Nina

Björkman-Nystén ja Saara Lång.

 ---
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Kasvatus- ja sivistyslautakunta § 31 25.03.2020
Kaupunginhallitus § 84 06.04.2020
Kaupunginvaltuusto § 23 22.04.2020

Palveluverkkoratkaisu 1.8.2020 alkaen

210/12.00/2020

KSL § 31
 Valmistelijat varhaiskasvatuspäällikkö Sofia Hoff

puh. 044 3493 132 ja koulutuspäällikkö Timo Tenhunen
puh. 0440 555 332

Taustaa
Koulu- ja päiväkotiverkon supistamisen taustalla on
kaupunginvaltuuston tekemä vuoden 2020 talousarviota koskeva
päätös (11.12.2019 § 153), jonka mukaan se ei myönnä nykyisen
koulu- ja päiväkotiverkon ylläpitämiseen määrärahaa 1.8.2020
alkaen, vaan kaupungin menokehitys on sopeutettava vähentyviin
tulovirtoihin ja lapsimäärän vähenemiseen.
Talousarviovalmistelun laskelmissa tarkasteltiin koulu- ja
päiväkotiverkkoa kokonaisuutena. Talousarvio- ja
taloussuunnitelmaehdotuksen laatimisohje 2020-2022 edellytti
toimintamenojen alentamista vuoden 2018 tasolle. Palveluverkon
supistamista käsiteltiin kasvatus- ja sivistyslautakunnan
kokouksessa talousarvioesityksen yhteydessä. Kasvatus- ja
sivistyslautakunnan esityslistan ehdotus (25.9.2019 § 91) sisälsi
mm. Teutjärven koulun yhdistämisen Kirkonkylän kouluun ja
Kyrkoby skolan yhdistämisen Forsby skolan kanssa. Lisäksi
esityslistalla oli ehdotus Kuggomin päiväkodin ja Leikkiksen
sulkemisesta sekä niiden toiminnan yhdistämisestä keskustan
alueen sekä Koskenkylän päiväkotiin. Ehdotukset olivat esillä
kaupunginhallituksen iltakoulussa 1.10.2019 sekä
kaupunginvaltuuston iltakoulussa 8.10.2019.

Ehdotukset palveluverkon tiivistämisestä pohjautuivat muun
muassa aikaisempiin kouluverkkoselvityksiin ja lapsi- ja
oppilasmäärien kehitykseen. Laskelmissa huomioitiin myös
koulukuljetuskustannusten nousu. Ketään vakinaista työntekijää ei
näiden ehdotusten perusteella tarvitse irtisanoa, vaan heille
voidaan osoittaa toinen työyksikkö. Aikaisemmat
kouluverkkoselvitykset osoittavat, että monissa Loviisan
kaupungin kiinteistöissä tarvitaan laajoja kunnossapitotöitä.
Kaupungin rajoitetun taloudellisen tilan vuoksi on
talousarviorahoja voitu käyttää vain akuuttien ongelmien hoitoon. 

https://www.loviisa.fi/wp-content/uploads/2020/02/Koulujen-pitk
an-aikavalin-kunnossapitosuunnitelma-PTS-vuosille-2016-20124.
pdf

https://www.loviisa.fi/wp-content/uploads/2020/02/Koulujen-pitkan-aikavalin-kunnossapitosuunnitelma-PTS-vuosille-2016-20124.pdf
https://www.loviisa.fi/wp-content/uploads/2020/02/Koulujen-pitkan-aikavalin-kunnossapitosuunnitelma-PTS-vuosille-2016-20124.pdf
https://www.loviisa.fi/wp-content/uploads/2020/02/Koulujen-pitkan-aikavalin-kunnossapitosuunnitelma-PTS-vuosille-2016-20124.pdf
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https://www.loviisa.fi/wp-content/uploads/2020/02/Arvio-kouluje
n-korjausvelasta.pdf 
https://www.loviisa.fi/wp-content/uploads/2020/02/Arvio-kouluje
n-peruskorjauskustannuksista-paivitys.pdf 

Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan (27.1.2020 § 15)
aikataulusta palveluverkon supistamista koskien. Palveluverkon
supistamiseen tähtäävä prosessi sisälsi kuulemisia, vaikutusten
arviointia ja mielipiteiden kirjaamisia. 

Sivistys- ja hyvinvointikeskus on toteuttanut seuraavat tehtävät:

 Kaikille halukkaille on tarjottu mahdollisuus esittää kirjallisia
mielipiteitä ja kysymyksiä. Esitetyt kysymykset sekä viranhaltijoiden
vastaukset on julkaistu kaupungin verkkosivuilla. Vastaukset on
julkaistu samalla kielellä kuin kysymyskin on esitetty.

 Lapsiin kohdistuvien vaikutusten arviointi. Sivistys- ja
hyvinvointikeskus on tehnyt palveluverkkoselvityksen, joka
pohjautuu toisten kuntien aiemmin tekemiin kyselyihin sekä THL:n
ohjeistuksiin seuraavalla tavalla:

A) PERUSOPETUS:
Asianosaisten oppilaiden, huoltajien ja henkilökunnan
näkökulmat on huomioitu jokaiselle em. ryhmälle suoritetun
kirjallisen kuulemisen kautta.  Perusopetuksessa niille
huoltajille, joita palveluverkon mahdollinen supistaminen
koskisi, on myös ennakkoon tarjottu mahdollisuutta esittää
itselleen tärkeitä kysymyksiä lasten vaikutustenarvioinnin
tekemistä silmällä pitäen. Kaikkien em. ryhmien
kuulemisessa noudatettiin samoja perusperiaatteita:
 vastataan nimettöminä
 vastaukset koostetaan webropolin kautta / lapset ja huoltajat
 vastaukset kootaan kirjallisena yhteenvetona / monialainen

ryhmäkuuleminen / henkilökunta
 kooste tullaan antamaan myös huoltajille tiedoksi siten, ettei

ketään voi vastauksista tunnistaa

Oppilaskysely oli muotoiltu ikäkaudelle sopivaksi.
Kyselyssä käytettiin hymiöavusteisia lomakkeita. 

Mahdollisen palveluverkon supistamisen jälkeen opetusta
järjestettäessä on kyselyjen perusteella kiinnitettävä
huomiota erityisesti seuraaviin seikkoihin:
 koulumatkat
 koulupäivien pituus
 ryhmäkoot
 henkilöstöresurssit
 siirtymävaiheen ryhmäyttämiseen
 ilmapiiriasioihin ja työskentelytapojen yhtenäistämiseen

https://www.loviisa.fi/wp-content/uploads/2020/02/Arvio-koulujen-korjausvelasta.pdf
https://www.loviisa.fi/wp-content/uploads/2020/02/Arvio-koulujen-korjausvelasta.pdf
https://www.loviisa.fi/wp-content/uploads/2020/02/Arvio-koulujen-peruskorjauskustannuksista-paivitys.pdf
https://www.loviisa.fi/wp-content/uploads/2020/02/Arvio-koulujen-peruskorjauskustannuksista-paivitys.pdf
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 koulukuljetusten valvontaan
 koulukuljetusten odotusaikojen pysymiseen lain edellyttämissä

puitteissa.

B) VARHAISKASVATUS:
Lakkauttamisuhan alla olevien päiväkotien lasten huoltajille
ja henkilöstölle tarjottiin mahdollisuus kirjalliseen
kuulemiseen. Kuulemisessa noudatettiin samoja
perusperiaatteita kuin perusopetuksen kuulemisissa
 vastataan nimettöminä
 vastaukset koostetaan pääasiassa webropolin kautta.

Tarvittaessa mahdollisuus vastata myös paperiversiolla
esitettyihin kysymyksiin.

 vastaukset kootaan kirjalliseksi yhteenvedoksi ja annetaan
huoltajille tiedoksi siten, että ketään ei voi tunnistaa
vastauksista.

Mahdollisen palveluverkon supistamisen jälkeen
varhaiskasvatusta järjestettäessä on kyselyjen perusteella
kiinnitettävä huomiota erityisesti seuraaviin seikkoihin:
 lapsen turvallisuuden tunteen säilyttäminen
 yhteyden säilyttäminen molempiin kotimaisiin kieliin

mahdollisuuksien mukaan
 lasten väliset ystävyyssuhteet huomioiden
 lapsipaikkojen riittävyys vastaanottavissa päiväkodeissa
 perheiden toiveiden huomioinen lapsen uudesta

sijoituspaikasta päätettäessä

Huoltajia huolestuttaa lapsiryhmien koon kasvaminen ja
päiväkodin etäisyys kotoa. Ryhmäkoko on määritelty
varhaiskasvatuslaissa (540/2018) ja niitä noudatetaan
tälläkin hetkellä. 

 Henkilöstön yhteistoimintaneuvottelut on pidetty.
 Maanantaina 16.3.2020 Lovisavikens skolassa järjestettäväksi

ilmoitettu koulu- ja päiväkotiverkon supistamista koskeva
kuulemistilaisuus jouduttiin perumaan koronaviruksen aiheuttamien
kokoontumisrajoitusten vuoksi. Kuulemistilaisuus järjestetään
tiistaina 31.3.2020.

 Sivistys- ja hyvinvointikeskus pyysi kasvatus- ja sivistyslautakunnan
puolesta

 elinkeino- ja infrastruktuurilautakuntaa
 hyvinvointilautakuntaa
 perusturvalautakuntaa
 kasvatus- ja sivistyslautakunnan suomen- ja ruotsinkielistä

koulutusjaostoa

käsittelemään palveluverkon mahdollisen supistamisen
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vaikutuksia lasten koulunkäyntiin ja hyvinvointiin oman,
edustamansa hallinnonalan näkökulmasta katsottuna
koskien
 mahdollista Teutjärven koulun toiminnan lakkauttamista ja

oppilaiden opetuksen siirtoa Kirkonkylän kouluun
 mahdollista Kyrkoby skolan lakkauttamista ja oppilaiden

opetuksen siirtoa Forsby skolaan
 mahdollista Kuggomin päiväkodin sekä Leikkiksen

lakkauttamista ja toiminnan siirtoa Koskenkylän päiväkotiin.
Kuggomin päiväkodin lakkauttamisen myötä myös Haddom
skolan esikoululaisten aamu- ja iltapäivähoidon järjestäminen
joudutaan miettimään uudelleen.

Lautakuntia/jaostoja pyydettiin lausunnossaan ottamaan
kantaa myös siihen, onko mahdollinen vaikutus kaupungin
kannalta tarkasteltaessa luonteeltaan myönteinen vai
kielteinen.Lausunto tuli antaa viimeistään 26.3.2020 ja
pykälä tuli tarkastaa heti. Lausunto tuli osoittaa suoraan
kaupunginhallitukselle, joka käsittelee
palveluverkkoselvitystä kokouksessaan 6.4.2020. Kasvatus-
ja sivistyslautakunnan kokouspäivään 25.3.2020 mennessä
lausuntonsa ovat antaneet ja kaupunginhallitukselle
toimittanet hyvinvointilautakunta, perusturvalautakunta sekä
kasvatus- ja sivistyslautakunnan suomen- sekä
ruotsinkielinen jaosto. Elinkeino- ja
infrastruktuurilautakunta antaa lausuntonsa 26.3.2020
pidettävässä kokouksessaan.

Esittelijä vs. sivistys- ja hyvinvointikeskuksen johtaja Timo
Tenhunen, puh. 0440 555 332

Liite 2: lausuntoja
Lisämateriaalia:
https://www.loviisa.fi/paivahoito-ja-koulutus/palveluverkkoselvity
s/

Ehdotus: Kasvatus- ja sivistyslautakunta toteaa kaupunginhallitukselle
seuraavaa:
 että kasvatus- ja sivistyslautakunta on toteuttanut

kaupunginhallitukselta 27.1.2020 saamansa tehtävät.
 toteaa lautakuntien ja jaostojen antaneen selvityksensä

kaupunginhallitukselle. Elinkeino- ja infrastruktuurilautakunnan
lausunto annetaan 26.3.2020 pidettävässä kokouksessa. Pykälä
tarkastetaan välittömästi.

  lautakunnalle on esitelty palveluverkkoratkaisuun liittyvät tuotokset.

Palveluverkkoa tulee tehostaa siten, että se sopeutetaan lasten ja
oppilaidenmäärän vähenemiseen Loviisan kaupungissa.
Teutjärven koulun, Pernå kyrkoby skolan, Kuggomin päiväkodin

https://www.loviisa.fi/paivahoito-ja-koulutus/palveluverkkoselvitys/
https://www.loviisa.fi/paivahoito-ja-koulutus/palveluverkkoselvitys/
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sekä Leikkiksen toiminta lakkautetaan 1.8.2020 lähtien osana
kaupungin talouden tasapainottamistoimia.  Haddom skolan
esiopetus siirretään Generalshagens skolaan, jossa myös tarjotaan
aamu- ja iltapäivähoitoa. Koulujen oppilaaksiottoalueet
tarkistetaan erikseen.

Koulujen toiminnan uudelleenorganisointi tarkoittaa kaupungin
näkökulmasta katsottuna sitä, että
 toiminnan tasa-arvo säilyy
 oppimisen ja koulunkäynnin tuen saatavuus säilyy
 opiskeluhuollon palvelut säilyvät
 aamu- ja iltapäivätoiminnan saatavuus paranee
 koulumatkat pidentyvät
 menokehitys sopeutuu vähentyviin tulovirtoihin ja lapsimäärän

vähenemiseen

Päiväkotien toimintaa uudelleen järjestettäessä todetaan, että
kaupungin kannalta tarkasteltuna:
 toiminnan tasapuolisuus säilyy
 lakisääteiset ryhmäkoot taataan
 lasten jakaminen ikäryhmittäin voidaan toteuttaa
 toimintaa kaksikielisessä ryhmässä ei ole mahdollista taata uudessa

sijoituspaikassa
 kodin ja päiväkodin välinen etäisyys muuttuu
 menokehitys sopeutuu vähentyviin tulovirtoihin ja lapsimäärän

vähenemiseen

Pykälä tarkastetaan välittömästi.

Käsittely
Suomenkielisen koulutusjaoston puheenjohtaja kertoi lausunnosta,
jonka jaosto oli lautakunnan kokousta edeltävässä kokouksessaan
yksimielisesti päättäneet antaa kaupunginhallitukselle. Lausunto
lisätään tämän pykälän liitteeksi.

Liite 3: suomenkielisen koulutusjaoston lausunto

Koulutuspäällikkö Timo Tenhunen ja varhaiskasvatuspäällikkö
Sofia Hoff selostivat lapsivaikutusten arvioinnista koskien
palveluverkon supistamisesta perusopetuksessa ja
varhaiskasvatuksessa.

Kokouksessa jaettiin yhteenveto lapsivaikutusten arvioinnista.
Yhteenveto on myös 25.3.2020 julkaistu kaupungin internetsivulla
osoitteessa:
https://www.loviisa.fi/paivahoito-ja-koulutus/palveluverkkoselvity
s/

Thomas Rosenberg ehdotti, että pohjaehdotuksen kolmen

https://www.loviisa.fi/paivahoito-ja-koulutus/palveluverkkoselvitys/
https://www.loviisa.fi/paivahoito-ja-koulutus/palveluverkkoselvitys/
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ensimmäisen ranskalaisen viivan jälkeinen teksti korvataan
seuraavalla tekstillä ”Kasvatus- ja sivistyslautakunta toteaa, että
koulu- ja päiväkotiverkkoon ehdotetuilla supistamistoimenpiteillä
on vakavia seurauksia ihmisten luottamuksessa kaupungin
strategiaa kohtaan, johon keskeisesti kuuluu tiheän koulu- ja
päiväkotiverkon ylläpitäminen, kylissäkin. Lautakunta korostaa
viime vuosien aikana kaupunkiin suuntautuneen muuttoliikkeen
kohdistuneen ainoastaan kyliin, eikä keskustaan. Ja samoin näyttää
jatkuvan. Ehdotetut supistukset, jotka nimenomaan ja ainoastaan
kohdistuvat kyliin, antaisivat täysin vääriä signaaleja sekä niille,
jotka ovat jo muuttaneet, että niille jotka vielä muuttoa Loviisaan
harkitsevat, kaupunkimme kylä- ja lapsiystävällisen imagon
houkuttelemina. 
Palveluverkon tehostaminen on välttämätön, mutta sen on
tapahduttava niin, että:

 vastaisuudessakin on voitava ylläpitää uskottava palveluverkko, joka
vastaa kaupungin strategiaa

 yhteys koulun ja päiväkodin välillä säilyy
 koulukuljetuskustannukset pidetään siedettävällä tasolla eikä

koulumatkoista tule suhteettoman pitkiä. 

Yllämainitut näkökohdat huomioon ottaen Kasvatus- ja
sivistyslautakunta katsoo, että palveluverkkoa voisi, lautakunnan
25.9.2019 päätöksen mukaisesti, tehostaa lakkauttamalla
Teutjärven koulu, 1.8.2020 päivästä lähtien.”

Lautakunta kannatti yksimielisesti Thomas Rosenbergin ehdotusta.

Päätös: Kasvatus- ja sivistyslautakunta totesi yksimielisesti
kaupunginhallitukselle seuraavaa Thomas Rosenbergin
muutosehdotuksella:

 että kasvatus- ja sivistyslautakunta on toteuttanut
kaupunginhallitukselta 27.1.2020 saamansa tehtävät

 toteaa lautakuntien ja jaostojen antaneen selvityksensä
kaupunginhallitukselle. Elinkeino- ja infrastruktuurilautakunnan
lausunto annetaan 26.3.2020 pidettävässä kokouksessa. 

 lautakunnalle on esitelty palveluverkkoratkaisuun liittyvät tuotokset.

Kasvatus- ja sivistyslautakunta toteaa, että koulu- ja
päiväkotiverkkoon ehdotetuilla supistamistoimenpiteillä on
vakavia seurauksia ihmisten luottamuksessa kaupungin strategiaa
kohtaan, johon keskeisesti kuuluu tiheän koulu- ja päiväkotiverkon
ylläpitäminen, kylissäkin. Lautakunta korostaa viime vuosien
aikana kaupunkiin suuntautuneen muuttoliikkeen kohdistuneen
ainoastaan kyliin, eikä keskustaan. Ja samoin näyttää jatkuvan.
Ehdotetut supistukset, jotka nimenomaan ja ainoastaan kohdistuvat
kyliin, antaisivat täysin vääriä signaaleja sekä niille, jotka ovat jo
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muuttaneet, että niille jotka vielä muuttoa Loviisaan harkitsevat,
kaupunkimme kylä- ja lapsiystävällisen imagon houkuttelemina. 

Palveluverkon tehostaminen on välttämätön, mutta sen on
tapahduttava niin, että:
 vastaisuudessakin on voitava ylläpitää uskottava palveluverkko, joka

vastaa kaupungin strategiaa
 yhteys koulun ja päiväkodin välillä säilyy
 koulukuljetuskustannukset pidetään siedettävällä tasolla eikä

koulumatkoista tule suhteettoman pitkiä

Yllämainitut näkökohdat huomioon ottaen Kasvatus- ja
sivistyslautakunta katsoo, että palveluverkkoa voisi, lautakunnan
25.9.2019 päätöksen mukaisesti, tehostaa lakkauttamalla
Teutjärven koulu, 1.8.2020 päivästä lähtien.”

Pykälä tarkastettiin välittömästi.

---

KH § 84
 Valmistelija ja esittelijä: kaupunginjohtaja Jan D. Oker-Blom

Prosessi lausuntoineen ja kuulemisineen on edennyt, ja lisäksi
asukkailla on ollut mahdollisuus esittää mielipiteensä
sähköpostilla ja puhelimitse. Lisäksi on tehty lapsivaikutusten
arviointi. Edelleen voidaan todeta, että aiemmat palveluverkoston
muutostarpeet eivät ole kadonneet. Kaupungin taloustilanne on
päinvastoin huonontunut edelleen, ja säästöjen tarve on jo
kasvanut verrattuna siihen tilanteeseen, kun talousarvio
hyväksyttiin. Näin ehdotus Teutjärven koulun yhdistämisestä
Kirkonkylän kouluun ja Kyrkoby skolan yhdistämisestä Forsby
skolaan on kaupunginvaltuuston määrärahapäätöksen mukainen.
Lisäksi Kuggomin päiväkoti ja Leikkis-päiväkoti suljettaisiin ja
niiden toiminta siirrettäisiin keskusta-alueen päiväkoteihin ja
Koskenkylän päiväkotiin. Nämä muutokset tulisivat voimaan
syyslukukaudesta 2020 alkaen.

  Liite nro 1.

Ehdotus: Kaupunginhallitus päättää ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että
palveluverkostoa tehostetaan ja sopeutetaan kaupungin laskevaan
lapsi- ja oppilasmäärään sulkemalla Teutjärven koulu, Pernå
Kyrkoby skola, Kuggomin päiväkoti ja Leikkis-päiväkoti 1.8.2020
alkaen.

  Pykälä tarkastetaan välittömästi.
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Päätös: Koulutuspäällikkö Timo Tenhunen, varhaiskasvatuspäällikkö
Sofia Hoff ja taloussuunnittelija Siv Mårtens esittelivät
kutsuttuina asiaa. Esittelyn jälkeen he poistuivat kokoustilasta.

  Merkittiin pöytäkirjaan tiedoksi, että kaupunginhallitus on
vastaanottanut useampia heille tai osalle heistä sähköpostitse
osoitettuja kannanottoja asiassa.

  Kaupunginjohtaja täydensi päätösehdotustaan lisäämällä sen
lopuksi viimeiseksi lauseeksi: ”Haddom skolanin esikoulu siirtyy
Generalshagenin skolaniin, jossa myös järjestetään aamu- ja
iltapäivähoito”.

  Jäsen Mikael Karlsson ehdotti, että Pernå Kyrkoby skolanin
toiminta jatkuu myös 1.8.2020 jälkeen.

  Jäsen Ralf Sjödahl kannatti Mikael Karlssonin ehdotusta.

Äänestys
  Kaupunginjohtajan täydennetty pohjaesitys JAA 7 ääntä (Isotalo,

Karvonen, Bruce, Liljestrand, Kekkonen, Mettinen,
Heijnsbroek-Wirén)

  Jäsen Karlssonin vastaehdotus EI 2 ääntä (Sjödahl, Karlsson)
 Täydennetty pohjaesitys hyväksyttiin.

  Kaupunginhallitus päätti ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että
palveluverkostoa tehostetaan ja sopeutetaan kaupungin laskevaan
lapsi- ja oppilasmäärään sulkemalla Teutjärven koulu, Pernå
Kyrkoby skola, Kuggomin päiväkoti ja Leikkis-päiväkoti 1.8.2020
alkaen. Haddom skolanin esikoulu siirtyy Generalshagenin
skolaniin, jossa myös järjestetään aamu- ja iltapäivähoito.

  Kaupunginvaltuustolle annettavaan ehdotuksen yhteyteen lisätään
linkki palveluverkkoselvityksen www-sivulle.

  Pykälä tarkastettiin välittömästi.

 ---

KV § 23
 Liite nro 1.

https://www.loviisa.fi/paivahoito-ja-koulutus/palveluverkkoselvitys/

Ehdotus: Kaupunginvaltuusto päättää, että palveluverkostoa tehostetaan ja
sopeutetaan kaupungin laskevaan lapsi- ja oppilasmäärään
sulkemalla Teutjärven koulu, Pernå Kyrkoby skola, Kuggomin
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päiväkoti ja Leikkis-päiväkoti 1.8.2020 alkaen. Haddom skolanin
esikoulu siirtyy Generalshagenin skolaniin, jossa myös järjestetään
aamu- ja iltapäivähoito.

Käsittely: Asian käsittely aloitettiin ryhmäpuheenvuoroilla, minkä jälkeen
jatkettiin valtuutettujen puheenvuoroilla.

  Valtuutettu Mikael Karlsson ehdotti, että päätösehdotusta
muutetaan siten, että Pernå Kyrkoby skolanin toiminta jatkuu
myös 1.8.2020 jälkeen. 

  Valtuutettu Janne Länsipuron puheenvuoron aikana yhteys katkesi
kolmen valtuutetun osalta. Tekninen tauko kello 19.10–19.17
kunnes kaikki 35 valtuutettua olivat läsnä, minkä jälkeen
valtuutettu Janne Länsipuron puheenvuoro jatkui.

  Valtuutettu Antti Väkevän puheenvuoron aikana yhteys katkesi
yhden valtuutetun osalta. Pidettiin tekninen tauko kello
19.22–19.25 kunnes kaikki 35 valtuutettua olivat läsnä, minkä
jälkeen valtuutettu Antti Väkevän puheenvuoro jatkui.

  Valtuutettu Ralf Sjödahl kannatti Mikael Karlssonin
muutosehdotusta.

  Valtuutettu Thomas Rosenberg esitti muutosesityksenä, että
”kaupunginvaltuusto toteaa, että palveluverkon tehostaminen on
välttämätön, mutta sen on tapahduttava niin, että:

 vastaisuudessakin on voitava ylläpitää uskottavaa palveluverkkoa,
joka vastaa kaupungin strategiaa

 yhteys koulun ja päiväkodin välillä säilyy
 koulukuljetuskustannukset pidetään siedettävällä tasolla eikä

koulumatkoista tule suhteettoman pitkiä.

  Yllämainitut näkökohdat huomioon ottaen kaupunginvaltuusto
katsoo, että palveluverkkoa nykytilanteessa voi tehostaa
ainoastaan lakkauttamalla Teutjärven koulu, 1.8.2020 päivästä
lähtien.”

  Valtuutetut Nina Björkman-Nystén, Kari Hagfors, Janne
Länsipuro, Jonna Hinttaniemi, Kristian Willner ja Mia Aitokari
kannattivat valtuutettu Thomas Rosenbergin muutosehdotusta.  

  Kaupunginhallituksen puheenjohtajan Mia Heijnsbroek-Wirénin
puheenvuoron aikana yhteys katkesi yhden valtuutetun osalta.
Pidettiin tekninen tauko kello 19.54–19.56 kunnes kaikki 35
valtuutettua olivat läsnä, minkä jälkeen kaupunginhallituksen
puheenjohtajan Mia Heijnsbroek-Wirénin puheenvuoro jatkui.
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  Nuorisovaltuuston edustaja Enni Lindell poistui kokouksesta kello
19.56.

Äänestys 1 (35 valtuutettua paikalla)
  Valtuutettu Thomas Rosenbergin muutosehdotus JAA 16 ääntä
  Valtuutettu Mikael Karlssonin muutosehdotus EI 12 ääntä

TYHJÄ 7 ääntä
 valtuutettu Mikael Karlssonin vastaehdotus meni jatkoon.

  Äänestyksen (äänestys 1) aikana yhteys katkesi yhden valtuutetun
osalta. Kaupunginvaltuusto piti lyhyen teknisen tauon, kunnes
kaikki 35 valtuutettua olivat läsnä, minkä jälkeen äänestystä
jatkettiin.

Äänestys 2 (35 valtuutettua paikalla)
  Pohjaesitys JAA 23 ääntä
  Valtuutettu Mikael Karlssonin muutosehdotus EI 12 ääntä

 pohjaesitys hyväksyttiin.

Päätös: Kaupunginvaltuusto päättää, että palveluverkostoa tehostetaan ja
sopeutetaan kaupungin laskevaan lapsi- ja oppilasmäärään
sulkemalla Teutjärven koulu, Pernå Kyrkoby skola, Kuggomin
päiväkoti ja Leikkis-päiväkoti 1.8.2020 alkaen. Haddom skolanin
esikoulu siirtyy Generalshagenin skolaniin, jossa myös järjestetään
aamu- ja iltapäivähoito.

 ---
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Kasvatus- ja sivistyslautakunta § 30 25.03.2020
Kaupunginhallitus § 85 06.04.2020
Kaupunginvaltuusto § 24 22.04.2020

Sopimus yhteisestä koulutoimesta ja sen laajentamisesta 1.8.2020 lähtien

755/00.04.01/2019

KSL § 30

 Valmistelija: koulutuspäällikkö Timo Tenhunen, puh. 0440 555
332, sivistys- ja hyvinvointikeskuksen johtaja Kirsi Kinnunen,
puh. 0440 555 250 ja taloussuunnittelija Siv Mårtens, puh. 040
568 5526

Loviisalla, Lapinjärvellä ja Myrskylällä on voimassa oleva
koulusopimus, joka on hyväksytty keväällä 2015 ja se astui
voimaan 1.8.2015. Sopimus on tämän jälkeen päivitetty 1.8.2016
ja 1.1.2020 alkaen. Lapinjärvi on tammikuussa 2020 lähestynyt
Loviisaa mahdollisesta kouluyhteistyöstä Lapinjärven kanssa
koskien Lapinjärven suomenkielisten oppilaiden opetuksen
liittämistä yhteiseen koulutoimen sopimukseen. Sivistys- ja
hyvinvointikeskuksen johtaja Kirsi Kinnunen on aloittanut
neuvottelut Lapinjärven kanssa. Koulutuspäällikkö on tämän
jälkeen yhdessä Harjurinteen koulun rehtori Laura Tenhusen
kanssa neuvotellut asiasta Lapinjärven sivistystoimenjohtajan Pia
Aaltosen kanssa 24.2.2020. Keskustelua on myös viety Loviisan
kaupungin tilaratkaisuista tilapäällikkö Antti Kinnusen kanssa.

Tarkoituksena on, jos kaikki osapuolet sen hyväksyvät, että
Lapinjärvi osoittaa vuonna 2020 7. vuosiluokalle siirtyville
oppilaille lähikouluksi Harjurinteen koulun. Tämän jälkeen
Lapinjärven tuleville 7.-luokkalaisille osoitetaan Harjurinteen
koulun lähikouluksi kuten ruotsinkielisiä oppilaita Lovisavikens
skolaan. Oppilasennusteiden mukaan lukuvuonna 2023-24
Lapinjärven kunnan oppilaita olisi noin 45.

Sopimusta ehdotetaan päivitettäväksi seuraavasti, 
 kohtaan 1 lisätään uusi kolmas kappale; "Sijaintikunta tarjoaa

Lapinjärven kunnalle Harjurinteen koulussa suomenkielistä
perusopetusta vuosiluokille 7-9."

 kohdasta 5 poistetaan toisen kappaleen teksti "sekä perusopetuksen
osuus henkilöstötoimiston, työsuojelun ja talouspalveluiden
kustannuksista."

Lapinjärvelle tämä merkitsee, että oppilasmäärän kasvu ei nosta
hallintokustannuksia. Loviisan kaupunki vastaisi koulumatkoista
sekä yhteisestä koulutoimesta. Hallintokustannusten
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laskentaperusteen muutos merkitsee, että Myrskylän
hallintokustannukset pienenevät.

Kotikuntakorvaus maksetaan valtion määräysten mukaisesti
oppilastilastointipäivämäärien mukaan. Kotikuntakorvaus syksyllä
2020 Loviisassa aloitettavista Lapinjärveläisoppilaista maksetaan
Loviisan kaupungille siten vasta 2022.

Yläkoulun palatessa lukuvuonna 2020-2021 Ratakadun tiloihin
tarvitaan tilapäisesti lisääntyneestä oppilasmäärästä johtuen
väistötiloja. Kustannusarvio:
- Parakkien siirto ja asennus 5 000 euroa/kplyhteensä 25 000 euroa
- perustukset, vesijohdot, viemärit, yhteensä 18 000 euroa
- päädyt 2 kpl, yhteensä 6 000 euroa,
Kaikki yhteensä 49 000 euroa.

Esittelijä: vt sivistys- ja hyvinvointikeskuksen johtaja Timo
Tenhunen, puh. 0440 555 332

Tausta-aineisto: Oppilasennuste Harjurinteen koulu

Liite 1: Sopimusluonnos yhteisestä koulutoimesta, päivitys
1.8.2020 lähtien.

Ehdotus: Kasvatus- ja sivistyslautakunta esittää kaupunginhallitukselle ja
edelleen valtuustolle, että Loviisa hyväksyy omalta osaltaan
sopimuksen laajennuksen yhteisestä koulutoimesta liitteen 1
mukaisesti. Sopimus astuu voimaan 1.8.2020 alkaen.

Päätös: Päätös ehdotuksen mukaan. 

 ---

KH § 85
 Liite nro 2.

 Esittelijä: kaupunginjohtaja Jan D. Oker-Blom

Ehdotus: Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että Loviisa
hyväksyy omalta osaltaan sopimuksen laajennuksen yhteisestä
koulutoimesta liitteen mukaisesti. 

  Sopimus astuu voimaan 1.8.2020 alkaen.

  Pykälä tarkastetaan välittömästi.
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Päätös: Koulutuspäällikkö Timo Tenhunen, esitteli kutsuttuna asiaa.

  Todettiin, että lukuvuosi valmistelutekstin lauseessa ” Yläkoulun
palatessa lukuvuonna 2020–2021 Ratakadun tiloihin…” on
virheellinen lukuvuosi, oikea lukuvuosi on 2021–2022. 

  Päätös ehdotuksen mukainen.

  Pykälä tarkastettiin välittömästi.

 ---

KV § 24
 Liite nro 2.

Ehdotus: Kaupunginvaltuusto päättää, että Loviisa hyväksyy omalta
osaltaan sopimuksen laajennuksen yhteisestä koulutoimesta
liitteen mukaisesti.

  Sopimus astuu voimaan 1.8.2020 alkaen.

Päätös: Asian käsittely aloitettiin koulutuspäällikön asian esittelyllä. 

  Koulutuspäällikön puheenvuoron aikana ilmeni osalla
valtuutetuilla ongelma kuvayhteyden kanssa, äänen toimiessa
normaalisti. Kaupunginvaltuusto piti teknisen tauon, jonka aikana
valtuutetut, joilla kuva ei näkynyt, liittyivät kokoukseen uudelleen.
Toimenpide korjasi virheen joidenkin osalta, mutta ei kaikkien.
Valtuutettujen yksimielisellä päätöksellä kokousta jatkettiin
todeten, että kokoukseen osallistuminen toimivan ääniyhteyden
kautta riittää niiden osalta, joilla kuva ei näy.

  Valtuutettu Kari Hagfors ehdotti, että asia palautetaan
uudelleenvalmisteluun siten, että kaupunginvaltuustolle tuodaan
päätöksenteon perustaksi selkeät sopimukseen liittyvät
kustannuslaskelmat, joissa otetaan huomioon myös Loviisan
kaupungin investointi- ja käyttötalouteen liittyvät menoerät ja
Lapinjärven sopimuksen mukainen maksuosuus.

  Valtuutettu Katja Pekkola kannatti valtuutettu Kari Hagforsin
palautusehdotusta.

  Käydyn keskustelun perusteella valtuutettu Hagfors veti
palautusehdotuksensa takaisin ja esitti sen sijan
toimenpidealoitteena, että sopimuksesta yhteisestä koulutoimesta
ja sen laajentamisesta Lapinjärven kanssa annetaan
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kaupunginvaltuustolle taloudellinen selvitys
kustannuslaskelmineen sopimuksen valmistuttua.

  Kaupunginvaltuusto piti teknisen tauon ehdotetun
toimenpidealoitteen kääntämiseksi kello 21.32–21.41.

  Valtuutettu Patrik Stenvall poistui kokouksesta kello 21.37.

  Valtuutettu Katja Pekkola kannatti valtuutettu Kari Hagforsin
esittämää toimenpidealoitetta.

Äänestys (34 valtuutettua läsnä)
  Pohjaesitys JAA 20 ääntä
  Valtuutettu Kari Hagforsin ehdottama toimenpidealoite EI 14

ääntä
Poissa 1
 toimenpidealoitetta ei hyväksytty.

  Päätös ehdotuksen mukaan.

  Valtuutettu Antti Väkevä poistui kokouksesta kello 21.52.

 ---
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Kasvatus- ja sivistyslautakunta § 8 29.01.2020
Kaupunginhallitus § 44 24.02.2020
Kaupunginvaltuusto § 25 22.04.2020

Nimen valinta Koskenkylän kouluille 1.8.2020 alkaen

164/12.00.00/2020

KSL § 8

Valmistelijat: koulutuspäällikkö Timo Tenhunen, puh. 0440 555
332, Koskenkylän koulun rehtori Katja Smeds, puh. 040 753 6414
ja Forsby skolan rehtori Helena Järventaus, puh. 0440 555 988

Koskenkylän uusi koulukiinteistö valmistuu aikataulun mukaan
toukokuussa 2020. Lukuvuodesta 2020-21 sekä Forsby skola että
Koskenkylän koulu aloittavat toimintansa uusissa tiloissa.
Rakennushankkeen aikana koulujen nimestä on keskusteltu useaan
otteeseen.

Kaupunginvaltuuston 8.9.2019 (§ 99) loppuun käsitellyssä
valtuustoaloitteessa 17.11.2019 esitetään, että koulujen nimet
muutettaisiin Mikael Agricolan skolaksi sekä Mikael Agricolan
kouluksi muun muassa viitaten koulujen kulttuurihistorialliseen
sijaintiin sekä, että kirjakielen kehittäjä on asunut Pernajassa. 

Yllä mainittuihin seikkoihin viitaten koulutuspäällikkö, rehtorit ja
opettajakunta on päätynyt siihen, että nimiasiasta tehdään päätös
uuden koulukiinteistön valmistumisen yhteydessä.

Koulutuspäällikkö on kuitenkin yhdessä rehtoreiden ja koulun
henkilökunnan kanssa lähtenyt siitä, että koulut eivät vaihda
nimiään, koska kouluilla on, useimpien muiden koulujen tavoin,
sijoituspaikkaan viittaava nimi. Kummankin koulun käyttäessä
samoja tiloja on käytännöllisempää, että Koskenkylän sivistys- ja
hyvinvointikeskuksen yksiköistä muodostuvalla kokonaisuudella
on yhteinen nimi. Myös muiden käyttäjien on selkeämpää viitata
kokonaisuuteen kuin eritellä samassa rakennuksessa toimivia
erillisia yksiköitä.

Rehtorit saivat tehtäväkseen käynnistää työ eri nimivaihtoehtojen
löytämiseksi. Nimikilpailu julkaistiin 16.12.2019 tiedottamalla
Wilmassa, Loviisan kaupungin Facebook-sivuilla sekä
tiedotusvälineiden kautta. Laadittiin myös kyselylomake yleisön
ehdotuksia varten. Rehtorit nimesivät raadin, joka muodostui
koulun rehtoreista, koulutuspäälliköstä sekä oppilaskunnan,
opettajien, henkilökunnan, kyläyhdistyksen ja huoltajien
edustajista. Nimiehdotusten tuli toimittaa raadille viimeistään
7.1.2020.
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Rehtorit kokosivat raadin 17.1.2020 saapuneiden ehdotusten
läpikäymiseksi. Raadin tehtävä oli valita kolme parasta ehdotusta
noin viidenkymmenen joukosta. Oppilaiden ja henkilökunnan
tehtävä oli tämän jälkeen äänestää oman ehdotuksensa.

Nimiehdotukset, joista raati aloitti työnsä, olivat:
 Koskenkylän koulukeskus - Forsby skolcentrum
 Mansikkamäki - Smultronbacka
 Pernajanlahden koulukeskus - Pernåvikens skolcentrum
 Mäntymäen koulukeskus - Tallbackens skolcentrum
 Kullbymäen koulukeskus - Kullby skolcentrum

Äänestykseen valittiin näistä kolme vaihtoehtoa:
 Koskenkylän koulukeskus - Forsby skolcentrum
 Pernajanlahden koulukeskus - Pernåvikens skolcentrum
 Mäntymäen koulukeskus - Tallbackens skolcentrum

Perustelut kyseisille vaihtoehdoille olivat:
- nimi yhdistää alueen palvelukokonaisuudeksi sekä päivisin että iltaisin
- nimellä on viittauksia alueeseen tai paikallishistoriaan
- nimi toimii hyvin sekä suomeksi että ruotsiksi

Kyseisissä koulussa 22.1.2020 toteutetun äänestyksen jälkeen
Koskenkylän koulukeskus - Forsby skolcentrum sai enemmistön
äänistä.

Nimi tulee ottaa käyttöön 1.8.2020 alkaen kyseisten koulujen
aloittaessa toimintansa uusissa tiloissa.

Esittelijä: sivistys- ja hyvinvointikeskuksen johtaja Kirsi
Kinnunen, puh. 0440 555 250

Ehdotus: Kasvatus- ja sivistyslautakunta päättää esittää
kaupunginhallitukselle ja edelleen kaupunginvaltuustolle, että
palvelukokonaisuus, jossa Koskenkylän koulu ja Forsby skola
toimivat, on nimeltään Koskenkylän koulukeskus - Forsby
skolcentrum 1.8.2020 alkaen.

Päätös: Päätös ehdotuksen mukaan.

 ---

KH § 44
 Esittelijä: kaupunginjohtaja Jan D. Oker-Blom

Ehdotus: Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että
palvelukokonaisuus, jossa Koskenkylän koulu ja Forsby skola



LOVIISAN KAUPUNKI PÖYTÄKIRJA 3/2020 22

Ptk:n tark.

toimivat, on nimeltään Koskenkylän koulukeskus - Forsby
skolcentrum 1.8.2020 alkaen.

Päätös: Ehdotuksen mukainen.

 ---

KV § 25
Ehdotus: Kaupunginvaltuusto päättää, että palvelukokonaisuus, jossa

Koskenkylän koulu ja Forsby skola toimivat, on nimeltään
Koskenkylän koulukeskus - Forsby skolcentrum 1.8.2020 alkaen.

Päätös: Ehdotuksen mukainen.

 ---
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Kaupunginhallitus § 60 09.03.2020
Kaupunginvaltuusto § 26 22.04.2020

Kaupunginjohtajan kanssa käyty kehityskeskustelu, raportointi

213/01.00.00/2020

KH § 60
 Valmistelija ja esittelijä: kaupunginhallituksen puheenjohtaja Mia

Heijnsbroek-Wirén

 Kaupunginhallituksen puheenjohtajisto kävi kaupunginjohtajan
kanssa kehityskeskustelun 3.2.2020. 

 Puheenjohtajisto raportoi keskustelun tuloksesta
kaupunginhallitukselle.

 Liite nro 5.

Ehdotus: Kaupunginhallitus merkitsee raportin tiedoksi ja antaa sen
edelleen tiedoksi kaupunginvaltuustolle.

 Pykälä tarkastetaan välittömästi.

Päätös: Kaupunginhallitus totesi, että kaupunginjohtajan ei ole tarpeen
poistua kokoustilasta asian käsittelyn ajaksi.

  Päätös ehdotuksen mukaan.

  Pykälä tarkastettiin välittömästi.

 ---

KV § 26
 Liite nro 3.

Ehdotus: Kaupunginvaltuusto merkitsee raportin tiedoksi.

Päätös: Valtuutettu Kari Hagfors esitti kaksi toimenpidealoitetta:

1. Kaupunginhallituksen puheenjohtaja käy valtuustoryhmien
puheenjohtajien kanssa lähetekeskustelun kaupunginjohtajan
johtajasopimukseen liittyvästä kehityskeskustelusta, minkä jälkeen
sen pohjalta varsinaisen kehityskeskustelun käy kaupunginhallituksen
puheenjohtajisto.

2. Kehityskeskusteluun kirjattua viimeistä lausetta ei panna täytäntöön
hallintosäännön 27. 53*§ vastaisena.
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  Valtuutettu Katja Pekkola kannatti valtuutettu Hagforsin tekemiä
toimenpidealoitteita.

  Valtuutettu Saara Lång poistui kokouksesta kello 22.22 ennen
äänestystä.

Äänestys 1 (32 valtuutettua paikalla)
  Pohjaesitys JAA 16 ääntä
  Valtuutettu Kari Hagforsin ehdotus toimenpidealoitteeksi EI 16

ääntä
Poissa 3

  Äänten mennessä tasan päätökseksi tulee ehdotus, jota
puheenjohtaja on äänestänyt (kuntalaki § 104).
 Toimenpidealoitetta ei hyväksytty.

  Äänestyksen (äänestys 1) aikana yhteys katkesi yhden valtuutetun
osalta. Kaupunginvaltuusto piti lyhyen teknisen tauon, kunnes
kaikki 32 valtuutettua olivat läsnä, minkä jälkeen äänestystä
jatkettiin.

Äänestys 2 (32 valtuutettua paikalla)
  Pohjaesitys JAA 16 ääntä
  Valtuutettu Kari Hagforsin ehdotus toimenpidealoitteeksi EI 15

ääntä
TYHJÄ 1
Poissa 3
 Toimenpidealoitetta ei hyväksytty.

  Valtuutettu Kari Hagfors jätti eriävä mielipiteen pöytäkirjaan
toimenpidealoitteen numero 2 koskevan päätöksen osalta. 

  Käydyn keskustelun aikana yhteys katkesi yhden valtuutetun
osalta muutamaksi minuutiksi. 

  Kaupunginvaltuusto päätti yksimielisesti tarkastaa tämän pykälän
välittömästi, koska pöytäkirjan tarkastajaksi valittu valtuutettu
Saara Lång, poistui kokouksesta asian käsittelyn aikana.

  Päätös ehdotuksen mukaan.

  Pykälä tarkastettiin välittömästi.

 ---

  * Korjattu kirjoitusvirheenä (hallintolaki 51 §)



LOVIISAN KAUPUNKI PÖYTÄKIRJA 3/2020 25

Ptk:n tark.

Kaupunginvaltuusto § 27 22.04.2020

Kokouksen päättäminen

KV § 27

Päätös: Puheenjohtaja päätti kokouksen kello 23.05.

  Pykälä tarkastettiin välittömästi.

 ---


